

The following information from the Registry of the International Court of Justice is communicated to the Press:

It will be recalled (Communiqué No. 59/14) that on 25 March 1959 the Assembly of the Inter-Governmental Maritime Consultative Organization submitted to the International Court of Justice a request for an advisory opinion on the following question:

"Is the Maritime Safety Committee of the Inter-Governmental Maritime Consultative Organization, which was elected on 15 January, 1959, constituted in accordance with the Convention for the Establishment of the Organization?"

On 5 August 1959 the President of the Court made an Order fixing 5 December as the time-limit within which written statements may be submitted by any State entitled to appear before the Court or any international organization considered as likely to be able to furnish information on the question submitted to the Court.

The following States and international organizations have been considered as likely to be able to furnish information on the question: the States members of the International Maritime Consultative Organization as well as that Organization itself.

The Hague, 20 August 1959.

Les renseignements suivants émanant du Greffe de la Cour internationale de Justice sont mis à la disposition de la presse :

On se souviendra (Communiqué n° 59/14) que, le 25 mars 1959, l'Assemblée de l'Organisation intergouvernementale consultative de la Navigation maritime a présenté à la Cour internationale de Justice une requête afin d'avis consultatif sur la question suivante :

" Le Comité de la Sécurité maritime de l'Organisation intergouvernementale consultative de la Navigation maritime, élu le 15 janvier 1959, a-t-il été établi conformément à la Convention portant création de l'Organisation ? "

Le 5 août 1959, le Président de la Cour a rendu une ordonnance fixant au 5 décembre 1959 la date d'expiration du délai dans lequel des exposés écrits peuvent être présentés par tout Etat admis à ester devant la Cour ou par toute organisation internationale jugés susceptibles de fournir des renseignements sur la question soumise à la Cour.

Les Etats et les organisations internationales suivants ont été jugés susceptibles de fournir des renseignements sur la question : les Etats membres de l'Organisation intergouvernementale consultative de la Navigation maritime ainsi que cette Organisation elle-même.

La Haye, le 20 août 1959